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Er zijn genoeg bekende (of iets minder bekende) personen in onze gemeenten, waarvan
iedereen zegt: “Ja, die ken ik wel.” Maar hoe goed kennen wij deze personen. Meestal
is het van gezicht, een oppervlakkig praatje, een foto in de krant of via, via. Door middel
van deze rubriek willen we proberen iets meer te weten te komen over deze mensen: hoe
leven ze, wat houdt hen bezig, wat zijn hun hobby’s etc. onder het motto: ‘Laat iemand
‘s een jasje uittrekken, zonder ‘m in zijn hemd te zetten’. Aan het eind van het gesprek
krijgt deze persoon de gelegenheid de pen aan iemand anders door te geven. Afwisse-
lend gaan we naar iemand uit de gemeente Ten Boer en Loppersum. Op aangeven van
Nancy Koning ben ik op bezoek bij Sieneke Wiersema te Loppersum.

 Ferry ten Brink

Personalia: Sieneke Wiersema-Eissens, ge-
boren 5 januari 1952 te Groningen, wonend te
Loppersum sinds januari 1980, getrouwd met
Anco Wiersema, een zoon en een dochter.
Opleiding: Huishoudschool, VVB (Verzorgen-
de Beroepen), twee-jarige opleiding Zieken-
verzorging.
Beroep: Huisvrouw.
Eerdere functie: Ziekenverzorgster.
Overige functies: Vrijwilligster K.P. Zijl, over-
blijfmoeder CBS Roemte.
Politiek: Links, soms Partij voor de Dieren.
Hobby’s: Spelletjes achter de pc (Mahjong),
graag bezig in de tuin, vogels.
Kleur: Blauw.
Karakter: Extravert.
Goede eigenschappen: Goed voor de die-
ren. “Ik ben het grootste beest tussen de
beesten.”
Slechte eigenschap: Chaotisch.
Moet lachen om: Vaak om mijn eigen flauwe-
kul.
Kan wel huilen om: Kolencentrale in de
Eemshaven.
Uiterlijk: Alleen belangrijk als je uitgaat, thuis
niet van toepassing.
Bewondering voor: Mijn man, die een eigen
bedrijf heeft en nog steeds met plezier onge-
veer 80 uur per week werkt.
Heb moeite met: Vroeg naar bed gaan.
Trots op: Dat K.P. Zijl blijft bestaan en haar
goede vrijwilligers.

Vakantie: Lekker bij huis zijn en nergens heen
hoeven.
Muziek: Rock.
Sport: Wandelen met de hond.
Typisch Gronings vind ik: De kat uit de
boom kijken.
Televisie: Thrillers, GTST en natuurprogram-
ma’s.
Boeken: Thrillers.
Kunst: Henk Helmantel.
BuurContact: Heggenmussen van Mimi Prins.
Kan me erg verheugen op: Een winter met
veel sneeuw en vorst.
Bang voor: Diep water, ik moet grond onder
de voeten voelen.
Hoogtepunten: Geboorte van de kinderen.
Dieptepunt: Operatie kortgeleden (gelukkig
met goede afloop).
Vind het jammer dat: Er geen andere oplos-
singen worden gevonden voor het ganzen-
probleem op o.a. Schiphol. Waarom nou af-
schieten of vergassen?
Wereld: Mooi blauwig, hopen dat het zo blijft.
Europa: Vóór de euro en Europa één.
Nederland: Fris, schoon land met tulpen, groe-
ne weiden, molens en slootjes.
Groningen: De weidsheid en het open land.
Loppersum: Zoutwaterbad K.P. Zijl.
De pen geef ik door aan: Hilda Schipper,
penningmeester NBvP Vrouwen van Nu, te
Wirdum.

Remedies tegen indigestie
December is een maand met veel feestgedruis. Dit begint eigenlijk al vanaf 11 november
wanneer Sint Maarten aan bod is. En dan op 5 december het heerlijk avondje van
Sinterklaas met warme chocolademelk, taaitaai, pepernoten, kransen en letters. Uitein-
delijk volgt voor veel mensen de ultieme uitdaging: het kerstdiner, wat gaan we eten met
de kerst! Nog is de eetperiode niet afgelopen, want amper bekomen van de kerst, vindt
het laatste evenement van december plaats: de viering van oud en nieuw. Met alweer
lekker en vooral ook veel en uitgebreid eten.

Je kunt je voorstellen dat van al deze, niet dagelijkse, voedingsmiddelen de ingewanden aan
het eind van december op scherp staan. Spijsverteringsorganen kunnen best een heftige
maaltijd aan. Daar zijn ze per slot op gebouwd. Maar als er geen moment van rust en bezinning
volgt stopt het. Maag en darmen moeten zoveel extra werk verrichten dat ze het op een bepaald
moment niet meer kunnen bolwerken. Het gevolg is indigestie en  ook wel klachten aan het
spijsverteringsstelsel als obstipatie, misselijkheid, overgeven, zuurbranden, oprispingen en
flatulentie, wat een mooi woord is voor winderigheid.
Hoe voorkom je deze klachten? Het antwoord is even simpel als moeilijk op te volgen in deze
maand: eet niet te veel en te vet en matig je met alcohol. Maar ja, wat moet je doen als het oog
groter is dan de maag en het zó gezellig was, dat er net dat ene glaasje teveel is gedronken.
Gelukkig is er wel een kruid gewassen tegen deze klachten. We starten met een thee tegen
flatulentie.

DE VIERWINDEN THEE
Gedroogde kruiden: 1 tl(theelepel) karwij, 1tl venkel, 1tl kamillebloemen, 1 tl verse pepermunt-
blaadjes, fijngehakt, en 2,5 dl heet water. Stamp de karwij en het venkelzaad fijn en doe er
daarna kamille en pepermunt bij. Mengen en in een luchtdicht afgesloten pot bewaren.
Kook het water. Doe 1 à 2 theelepels in een kom en giet het kokende water erop. 10 tot 15
minuten laten trekken en met kleine slokjes drinken, tot 4 keer per dag.

ANTIKATER SMOOTHIE
5 dl vers gekookt water, 3 kiwi’s, geschild, 3 el (eetlepels) honing, 3 el verse moederkruidbloe-
men (bij gedroogde bloemen iets minder) en een halve theelepel zout. Giet het water over de
moederkruidbloemen en laat 8 minuten trekken. Schenk het aftreksel in een blender en voeg
de overige ingrediënten toe. Pureer alles. Voeg
meer honing toe als het nog wat bitter smaakt.
Dit kan komen door de moederkruidbloemen.
Drink de smoothie direct op.
Er zijn nog wel meer oplossingen.
Bij obstipatie kun je zelfgemaakte vijgensiroop
nemen: twee eetlepels voor het slapen gaan.
Pepermuntthee zorgt voor een betere verte-
ring. Citroenmelissethee en gemberthee bren-
gen de maag tot rust en verminderen de
misselijkheid. Veel water drinken om de afval-
stoffen weer sneller uit het systeem af te
voeren is altijd goed.

Vervolg van pagina 3
De heer Brons: “We zouden kunnen overstap-
pen van Essent op Greenchoice. Rotterdam
wil 50% CO2 reduceren, Schiermonnikoog wil
energieneutraal zijn. Zo’n kapstok willen we
graag terugzien in dit plan.” De heer Scholle-
ma vraagt naar de doelstellingen. Dat zijn,
verklaart de wethouder, “de kaders die we
willen stellen. De activiteiten zijn uitvoering:
vertaling van de kaders.” De eerste stelling
draait om afval. Goed gescheiden afval kan
worden hergebruikt. Dat zou een verhoging
van het tarief rechtvaardigen. De heer Bos
pleit juist voor “een verlaging. Grondstoffen
leveren geld op. Textielinzameling en papier-
inzameling gaat al goed zonder dat de ge-

meente het doet.” De heer Schollema vindt dat
we “er voor moeten zorgen dat er minder afval
komt. Daar heeft niet iedereen belang bij. De
discussie is dan: scheiden we bij de mensen of
bij de fabriek? Nu gebeurt het bij de fabriek,
maar dat kan ook anders. Het scheiden bij de
fabriek gaat niet helemaal zo als wordt voor-
gesteld.” De heer Laning wil voorkomen “dat
we op den duur 20 containers bij de deur
hebben.” De heer Huizinga wil “de huidige
methode handhaven. Wat mij betreft komen
er niet meer containers bij de deur.” Volgens
wethouder Prins ligt er een grens aan de
efficiëntie van afvalscheiding. “Ons idee is om
een grove scheiding te maken in drie of vier
onderdelen.” Bij het thema duurzaamheid/

energie/klimaat mist de heer Schaap (GB/
D66) wat de gemeente doet met de eigen
gebouwen. De scholen bijvoorbeeld zijn niet
energiezuinig. “Er liggen kansen: zonnepane-
len op het dak van het gemeentehuis, een
andere energieleverancier. Daar valt gewoon
geld mee te verdienen.” De heer Huizinga
voelt meer voor zonnepanelen “op de werk-
plaats die we net gekocht hebben. Daar moet
toch een nieuw dak op.” Volgens de heer Bos
is er veel winst te halen bij de isolatie van oude
panden. “Die zijn soms zo lek als een teems.”
Wethouder Prins stelt dat bij renovatie “een
enorme winst wordt behaald.” En bij de werf
gaan we kijken of zonnepanelen daarin pas-
sen.” De heer Van Esch (GL) stelt vraagtekens
bij de luchtkwaliteit. Vanaf 2003 is het fijnstof-
gehalte fors gestegen. Ook vraagt hij aan-
dacht voor een onderzoek waaruit blijkt dat bij
met name intensieve veehouderij het aantal
astma- en COPD-patiënten fors hoger ligt. De
heer Brons wil graag inzage in de rapporten
van VTH Delfzijl. “Die zijn ons beloofd, maar ik
heb er nog nooit één gezien.” De wethouder:
“We hebben deze zomer overzichten over
2010 ter inzage gekregen.” Toezicht en hand-
having op vergunninghouders is belangrijk.
Vaak ligt dat trouwens niet bij de gemeente,
maar bij de provincie. De heer Schaap vindt
dat “je rekening moet houden met de effecten
die milieubeleid op de economie heeft. Lop-
persum moet geen openluchtmuseum wor-
den.” De afkoppeling van hemelwaterafvoer
van het riool vindt plaats bij wegenonderhoud

en daar waar het riool vervangen moet wor-
den. “Een hoger ambitieniveau kost behoorlijk
wat meer,” aldus wethouder Prins. Dat bur-
gers meedoen aan de afkoppeling kunnen we
“niet verplicht stellen, maar we kunnen het wel
stimuleren,” stelt wethouder Stoel. “En dat
hebben we bij de Molenweg ook gedaan. Ook
nu in Garrelsweer.”
U hebt de raadsvergadering van 28 november
nog van me tegoed. Mevrouw Tijssen, de
voorzitter van de stichting zoutwaterbad K.P.
Zijl, kwam de raad persoonlijk het goede nieuws
over het bereikte akkoord vertellen. “Ik ben
erg tevreden over wat er uit is gekomen. Het
bad kan open blijven met een realistische
missie.” Er zijn al ruim 800 donateurs en er zijn
subsidies aangevraagd. De donateursactie
heeft ook nog 55 kassamensen, 75 brieven-
bezorgers en 6 administrateurs opgeleverd.
“Wij zijn heel blij dat ons zoutwaterbad open
blijft.” Die blijdschap wordt gedeeld door de
raad. De complimenten, voor de stichting en
voor het college, vliegen in het rond.
Mevrouw Blink vraagt om het eerste echte
agendapunt, de Wmo kadernota 2012-2016,
alleen opiniërend te bespreken. Er is namelijk
nog geen advies van de Wmo-raad. Dat is er
wel, aldus de wethouder. “Ik ben er trots op dat
hier niet alleen een kadernota ligt, maar ook
veel adviezen en tips, die in de uitwerkings-
plannen zullen worden meegenomen. De vel-
letjes horen bij het raadsbesluit.”
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